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Aanwezig Voorzitter Liselot Jansen
Commissiegriffier Thom van den Berg
Commissieleden/ 
woordvoerders 

Francisca de Martelaere-van den Broeke CDA 
Fedor Cuppen D66
Dorien Firet D66
John Bartels Fractie John Bartels 
Mireille Jansen GemeenteBelangen
Theo Modderkolk GemeenteBelangen
Sophie Engelsma GroenLinks
Ilja van Seters GroenLinks
Yvonne Litjens Omzien naar elkaar 
Rita Weeda PvdA
Gijs Beekhuizen PvdA
Wouter Hoge VVD
Marte Smits-Jansen VVD

Portefeuillehouders Agnes Schaap (agendapunt 4)

Ambtelijke 
ondersteuning 

Karen Coesmans
Sjoerd van der Meer

Insprekers -

De commissievergaderingen kunnen worden nageluisterd op raad.renkum.nl.

1 Opening, vaststelling volgorde agenda en mededelingen
De voorzitter opent de vergadering om 20.00 uur 

Agenda
De agenda wordt vastgesteld.

Mededelingen
Er zijn geen mededelingen. 

2 Burgerspreekrecht.
Er geen aanmeldingen voor het burgerspreekrecht. 

3 Informatieplicht collegeleden.
Er zijn geen aanmeldingen voor de actieve informatieplicht.

4 Rondvraag.
Er zijn geen aanmeldingen voor de rondvraag. 

5 Vaststellen van de verslaglegging van de raadscommissies van 13, 14 en 
20 september 2022

De verslaglegging van de raadscommissies van 13, 14 en 20 september 2022 wordt vastgesteld. 

6 Startnotitie Bestuurlijke toekomst Gemeente Renkum
Geadviseerd besluit:
De Startnotitie Bestuurlijke toekomst Gemeente Renkum vast te stellen en het college de opdracht te geven om 
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uitvoering te geven aan de daarin benoemde stappen om de keuze door uw raad voor een toekomstscenario voor 
te bereiden.

Burgemeester Agnes Schaap licht de startnotitie toe.

Eerste termijn
Woordvoerders zijn Dorien Firet (D66), Rita Weeda (PvdA), Sophie Engelsma (GL), Marte Smits (VVD), Yvonne 
Litjens (ONE), Fedor Cuppen (D66), Francisca de Martelaere (CDA), Mireille Jansen (GB), John Bartels (FJB) en 
Wouter Hoge (VVD).

In de eerste termijn worden o.a. de volgende opmerkingen gemaakt en vragen gesteld:

- Het ontbreken van een toekomstvisie is slecht voor het functioneren van de organisatie, goed dat een 
toekomstvisie er nu wel komt. 

- In de startnotitie staat dat de optie ‘herindeling’ niet onderzocht gaat worden. Dan begrijpen wij niet als 
er gesteld wordt dat de gemeente veel zeggenschap wil houden. Met een gedwongen herindeling verlies 
je namelijk veel identiteit en zeggenschap, dus neem een herindeling juist mee in het onderzoek. 

- Het gevoel leeft in de samenleving dat Renkum opgegeven gaat worden. Het is noodzakelijk om helder te 
communiceren.

- Op welk moment in het traject worden de consequenties duidelijk? 
- De termijnen zoals opgenomen in de notitie zijn erg ambitieus. De keuze moet zorgvuldig genomen 

worden, neem dus liever langer de tijd zodat je bewoners goed kunt consulteren. 
- Wat is het perspectief naast deze periode en over welke scenario’s wordt gesproken? Op een gegeven 

moment moet je duiding geven en trechteren in de keuzes.
- Waarom worden niet alle fracties vertegenwoordigd in de klankbordgroep?
- De provincie zal een deel van de kosten op zich nemen maar hoe groot is het deel wat wij zelf betalen?
- De bureaucratie moet niet vergoot worden. 
- Hoe heeft dit traject effect op samenwerking met buurgemeentes?
- Er is nu verwarring onder bewoners daarom moeten we vaart houden om die verwarring weg te nemen.
- Wat zijn de criteria waarop de stuurgroep besluiten zal nemen?
- De bespreking 15 november moet raadsbreed en in de openbaarheid gehouden worden. 
- Kunnen er nog nuances aangebracht worden in de scenario’s?
- Er zijn zorgen over hoe er wordt omgegaan met aanbevelingen van Berenschot en dat gesteld wordt dat 

deze periode geen grote veranderingen doorgevoerd zullen worden. 
- Voorstellen ter optimalisatie zijn afgedekt in de voorjaarsnota maar niet in deze startnotitie. 
- Waarom houden we geen referendum waardoor je objectief kunt kijken en draagvlak kunt creëren?
- Waarom houden we vast aan het rapport van Berenschot? 
- De angst bestaat dat een onderzoeksbureau naar één richting gaat praten als je niet met inwoners praat.
- De Tweede Kamer zegt dat herindelen geen optie is als inwoners het niet willen en er geen financiële 

noden zijn. 
- Als we allerlei belastingen afschaffen en verenigingen steunen geef je een signaal af naar de inwoners dat

er wel geld is.
- Meerdere partijen hebben in hun programma gezegd dat Renkum zelfstandig moet blijven. 
- Herindeling leidt vaak tot ‘koehandel’.
- De gemeentelijke organisatie zit in een spagaat tussen nu veel werkdruk en geen duidelijke koers van de 

gemeente. We schuiven alles vooruit en zetten de organisatie op slot zonder toekomstperspectief. We 
moeten niet alleen kijken naar de inwoners maar juist ook naar de organisatie.

- Met welke gemeentes werkt de organisatie samen en welke krachten liggen daar nu al?
- We hoeven niet te wedden op één paard, kijk per onderwerp naar mogelijkheden. 
- Het proces rondom Berenschot lijkt de omgekeerde wereld. Als je een toekomstvisie vanuit de organisatie

en inwoner hebt zoek je een daarbij behorende strategie. Nu lijkt een strategie te zijn onderzocht en wordt
daar een visie bij gezocht. 

- Hebben we Berenschot de goede kaders meegegeven?
- Stakeholders zoals ondernemers zijn ook erg belangrijk. Wel is belangrijk om duidelijk maken wat hun 

zeggenschap is. 
- Als de raad nu deze startnotitie accepteert zijn daar dan geen juridische consequentie aan verbonden? 
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- Er wordt een stap overgeslagen. Breng bij zelfstandigheid in kaart wat daarvoor nodig is. Dan kun je echt 
zien of dit haalbaar is. 

- We moeten ons niet gebonden achten aan de uitkomsten van Berenschot want dat is onder de vorige 
raad uitgevoerd.

- Het betrekken van inwoners kan alleen zin hebben wanneer er inzicht is. Spreek daarvoor vooraf af wat 
beoogd wordt met inspraak. 

- We hadden een beeld van wat we wilden met en van de organisatie als vorige raad. Boorduur voort op de 
energie die gestopt is in de vorige periode. 

- Waak voor het gevoel ‘Renkum strooit met geld’. 
- Berenschot is een kundige maar extern partij. Het laatste woord is nog niet gezegd over zelfstandigheid.
- We lopen op de zaken voorruit, we hebben immers gezegd dat we voor een zelfstandige gemeente gaan. 
- Zijn de kaders onderdeel van het traject? 
- Berenschot geeft 5 scenario’s waarvan er 3 kans van slagen hebben. In de notitie zijn niet dezelfde drie 

gekozen. 
- Het belangrijkst is dat het scenario realistisch, betaalbaar, en haalbaar is.

Burgemeester Agnes Schaap geeft vanuit haar portefeuille antwoord op de opmerkingen en vragen. Zij geeft o.a. 
het volgende aan:

- Met het vaststellen wordt de opdracht gegeven om de scenario’s uit te werken. 
- De raad zit aan het stuur, in iedere stap wordt de raad meegenomen en krijgt de raad zeggenschap.
- Het traject zal met een goede snelheid worden doorlopen maar wel met de nodige zorgvuldigheid. 
- Voor 2 november krijgt de raad het communicatieplan waarin ook is opgenomen hoe inwoners worden 

betrokken voor de raad 
- De €70.000 die wordt geschetst betreft een zorgvuldige inschatting. 
- Het college kiest niet voor herindeling met het oog op duurzaamheid en het feit dat het financieel weinig 

oplevert. Dat is echter slechts een voorstel, de raad bepaalt. 
- Alle mogelijkheden liggen nog open. 
- De optimalisatievoorstellen zijn bij de voorjaarsnota aan bod gekomen. 

Tweede termijn
Woordvoerders zijn: Rita Weeda (PvdA), Francisca de Martelaere (CDA), Mireille Jansen (GB), Dorien Firet (D66) en
Wouter Hoge (VVD). 

In de eerste termijn worden o.a. de volgende opmerkingen gemaakt en vragen gesteld:

- Het tijdspad voor het traject is gewoon te kort. Kijk heel serieus naar de tijdsplanning. 
- Kunnen we op 15 november over de kaders praten? Dan kunnen we het helder maken naar de 

stakeholders.
- Er waren twee rapporten van Berenschort. We hebben het nu alleen over het rapport over de 

bestuurskracht. We hebben het hier niet over het rapport over de organisatie, al heeft dat raakvlakken 
met wat we nu bespreken. 

- De organisatie piept en kraakt en heeft behoefte aan duidelijkheid over de toekomst. 
- De organisatie kijkt naar de raad welke koers uitgezet wordt. Maar wat wil de organisatie de raad 

meegeven waar een kader aan zou moeten voldoen? 
- Zorgvuldigheid is wel echt belangrijker dan vaart.
- Als we meer inhoud hebben kunnen we de planning beter maken. 
- Worden de kaders waaraan een extern bureau uitgekozen wordt vanuit de raad meegegeven?
- Wij raden een ander bureau aan dan Berenshot met het oog op het risico op tunnelvisie.
- D66 kondigt een amendement aan om ook de derde optie van de herindeling te laten onderzoeken. 
- De raad heeft het Berenschot rapport niet vastgesteld. 
- Het is belangrijk is om ook de ruimte te hebben als raad om aanpassingen te doen. 
- In deel 2.2 hebben we het over alle 5 scenario’s, In 2.1 staan er maar drie genoemd. Wat gaan we 

daadwerkelijk onderzoeken?
- Het verzoek wordt gedaan om in het communicatieplan een duidelijk traject op te nemen voor het 

betrekken van inwoners. 
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- Trechteren we op 15 november de kaders en hoe kan dat geformaliseerd worden?
- Het is van belang om aan de voorkant de kaders, over de scenario’s en de participatie duidelijk te stellen. 

Dat geeft ook duidelijkheid naar inwoners en stakeholders 

Burgemeester Agnes Schaap vanuit haar portefeuille antwoord op de opmerkingen en vragen. Zij geeft o.a. het 
volgende aan:

- De kaders waaraan een extern bureau uitgekozen wordt, wordt niet vanuit de raad meegegeven.
- De raad heeft het rapport van Berenschot niet vastgesteld maar ter kennisgeving aangenomen.
- Er wordt ook gekeken naar andere bureaus. Maar Berenschot is niet één persoon. En de voorkeur ligt bij 

hen omdat ze al kennis over onze gemeente hebben wat we niet zomaar overboord willen gooien. 
- Zorgvuldigheid gaat altijd boven snelheid. Maar snelheid is ook erg belangrijk. 
- De uitkomsten van Berenschot staan genoemd in het raadsbesluit dat genomen is naar aanleiding van het

rapport. 
- Van tevoren krijgt de raad het communicatieplan en welk deel van de kosten de provincie voor rekening 

neemt. 
- De raad bepaalt wat onderzocht wordt. Het college heeft wel de voorkeur voor de genoemde drie 

scenario’s  en niet alle vijf, maar dat is een voorstel. 

Op verzoek van Wouter Hoge (VVD) schorst de voorzitter de vergadering van 21:16 – 21:18 uur. 
Advies De commissie adviseert om dit onderwerp te agenderen als bespreekstuk in de raadsvergadering van 

2 november 2022.
Toezeg
ging

- De raad krijgt voorafgaand aan de raadsvergadering van 2 november het communicatieplan. 
- De raad wordt voorafgaand aan de raadsvergadering van 2 november geïnformeerd over de 

hoogte van het deel van de kosten dat de provincie Gelderland voor haar rekening neemt.
Aankon
diginge
n

D66 kondigt aan een amendement in te zullen dienen om de optie van herindeling ook te laten 
onderzoeken. 

9 Sluiting
De voorzitter sluit de vergadering om 21:19 uur.

Aldus vastgesteld in de vergadering van de raadscommissie van
de griffier, de voorzitter,
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